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Boligudvalget har i brev af 14. oktober 2020 stillet mig følgende spørgsmål 

(BOU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Mette Thiesen (NB). 

Spørgsmål nr. 9: 

Vil ministeren redegøre for det mulige omfang af sager lignende den, der be-

skrives i artiklen ”Esther og Erik er blevet udsat for vold og chikane gennem 

flere år: Boligselskab gør intet ved overbo” fra BT den 14. oktober 2020 
(www.bt.dk/samfund/esther-og-erik-er-blevet-udsat-for-vold-og-chikane-

gennem-flere-ar-boligselskab)? Og vil ministeren redegøre for, i hvilket omfang 

naboer må tolerere at bo som nabo til en lejer, der som i sagen har udøvet vold 

mod dem? 

Svar: 

Der føres ikke statistik over, på hvilken nærmere baggrund husordenssager 

indbringes for beboerklagenævn eller huslejenævn, og brud på husordenen kan 

antage mange former. På samme måde føres ikke statistik over, på hvilken bag-

grund der sker ophævelse af lejeforhold. Ministeriet har heller ikke kendskab 

til, hvor ofte det forekommer, at lejere må tolerere at have en nabo boende, 

som har overfaldet dem. Uanset omfanget er vold mod naboer komplet uaccep-

tabelt, og når det fører til domfældelse og straf, bør det efter min opfattelse 

klart medføre, at lejeforholdet af udlejeren søges ophævet. 

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 

 

 

2. november 2020 

2020-8164 

Boligudvalget 2020-21
BOU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 9 

Offentligt


